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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
Tallinn, Sirge 2 Omavalitsusmaja     08. aprill  2015.a.   
 
 
Koosoleku algus: 11.00 
Koosoleku lõpp: 12.40 
 
Osalejad: Lisatud registreerimislehed 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul 
 
Päevakorrapunkt 1.  
Omavalitsuste võimalikust rahalisest toetusest abipolitseinikele  
Ettekandjad  Põhja prefektuuri prefekt Kristian Jaani, Ida-Harju politseijaoskonna juht 
Valter Pärn ja Lääne-Harju politseijaoskonna juht Veiko Randlaine 
 
Veiko Randlaine: Kristjan Jaani ei saanud täna tulla ja selgitame teemat koos Veiko 
Randlainega. 
Toetust on vaja motivatsioonipaketina. 
Tehtud on näiteks kinkekaarte kingituseks ja ka muid vahendeid,  kasutatut on  
teenuste puhul soodushindasid näiteks  ujulas, jõusaalis jne. 
Mis oleks need võimalused, kuhu me soovime jõuda abipolitseinikega. Võimalik on 
abipolitseinikele saada ka kõrgem pädevus ja siis võivad nad ka üksi tegutseda. 
Neid saab kasutada siis ka oma sisepatrullis. Sisepatrullid käivituvad Tallinna 
kesklinnas, Kiilis ja Sakus. 
Mart Võrklaev: Kas nad selle eest ka palka saavad? 
Veiko Randlaine: Töötasu ei ole aga saame neid premeerida, kui meil on selleks 
vahendeid. Täna hüvitame telefoni, tööle tuleku-mineku kulud. Töötasu oleks meie 
eelarvest. 
Mart Võrklaev: Kas nad on kohalikud või on ka kaugemalt käijaid teistesse 
piirkondadesse.  
Veiko Randlaine:  Sageli on ka väljastpoolt omavalitsust. Näiteks on Sakus inimene, 
kes on seal tööl ja tal on sellega seoses juba huvi tegutseda. Tähtis on omavalitsusi 
ühiselt vaadata ja teatud liikumine on tegutsemisele kasulik. 
Valter Pärn: Me saame välja tuua näiteks mitu korda ja mitu tundi on väljas oldud 
konkreetses vallas/linnas patrullis. 
Jaan Alver: Mis on teie huvi abipolitseinikega tegutseda, kas teid on koondamistega 
lihtsalt vähendatud ja nüüd on tasuta tööjõudu juurde vaja ülesannete täitmiseks? 
Veiko Randlaine: Meid huvitab turvalisus ja abipolitseinikke on alati kasutatud. 
Küsimus: Kas abipolitseinikel on ka eraldi vorm ja varustus? 
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Veiko Randlaine:  Abipolitseil on sinised riided vastava tekstiga - müts ja ohutusvest 
tekstiga „abipolitsei“. Viimased aastad on sellega palju tegeletud ja täna on varustus 
põhiosas olemas. 
Kas Teid on ka rahaliselt toetatud? 
Veiko Randlaine: Keila linna on toetanud 4 tuhande euroga. Nendel on omal kuus 
abipolitsenikku aga meil on leping linnaga ja need vahendid kasutatakse laiemalt kui 
Keila linn. Linna on huvitatud põhimõtetega. 
Kokku Harjumaal on koos Tallinnaga 350 abipolitsenikku ja neist pea kakssada on 
väljastpoolt Tallinna. Neid võiks olla rohkem aga tähtsam on nende kvaliteet ja uue 
seaduse alusel saavad nad ka teha operatiivsõitu ja siseneda registritesse. Uue 
seaduse alusel on abipolitsenike kasutamine efektiivsem. 
 
Veiko Randlaine: Me ootame et nad patrulliksid aga tegutseksid ka laiemalt, näiteks   
koolides,  koolitustel jne. 
Abipolitsenikud läbivad füüsilised katsed ja ka tervisekontrolli. 
Rein Riga: Me kutsume kohale ja „kurjam“ viiakse ära. Pärast tuleb teade, et pole 
midagi teha ja „kurjami“ süüasi on lõpetatud. 
Veiko Randlaine: Nüüd läheb asi laiemaks. Mis juhtub uurimise alla sattunud 
inimesega – enesekaitseks hakkab ta süüdistame politseid ja teisi asjaosalisi jõu 
tarvitamises. See on meie puhul sagedane ja ka politseinike kohta tehakse  avaldusi, 
et politsei on liiga teinud. See on üsna tavapärane. 
Paljude uurimiste puhul ei ole väga lihtsaid tõendeid ja kui uute hankimine on väga 
kallis ja aeganõudev, vaatame juba võimalusi kuidas menetlus lõpetada. 
Abipolitsenikud  tegid eelmisel aastal 40 000 töötundi  ja see on juba muljetavaldav 
kogus. 
Raivo Uukkivi: Mehed lähevad sinna ikkagi missioonitundest ja nad ei eelda pidevat 
toetamist. Kui keegi on teinud midagi tõesti head ja positiivset, siis saab seda 
personaalsent ka autasustada või kompenseerida. 
Veiko Randlaine: Tähtis on, et tekiks selline mõtteviis. 
Helle Lootsmann: See ei ole üldse probleem, olemas on ka omavalitsusel  reservfond 
aga Loksa linna poole ei ole küll pöördutud. 
Veiko Randlaine: Kas aasta kokkuvõtted ja tänamised teete Teie või peaks see 
jääma Omavalitsuse kohustuste hulka. 
Veiko Randlaine: Jah meil on need tänuüritused olemas aga tahaksime nende 
osakaalu laiendada ja teha atraktiivsemaks. Päästeametil täna see on olemas. 
Mart Võrklaev: Kas mõne vallaga on kokkulepe ujula või võimla kasutamise osas 
juba olemas. 
Veiko Randlaine: Täna on Keilaga kokkulepe, et on sooduspilet 3 €, muidu on 7-8€ 
Rein Riga: Meie saame küll Sauel sama teha ja motiveerida aga andke meie 
omadele teada. 
Veiko Randlaine: Kas oleks võimalik teha üks ühine pott ja meie saaksime juba sealt 
neid premeerida. 
 
 Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Ettepanek tulle politseinikel esinema HOL volikogusse 15.aprill kell 11.10 Padisel. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 2 
Pöördumine haridusministri poole.  
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm  
 
Kirja eelnõu arutelu. Soovitatakse esitada volikogu istungile vastuvõtmiseks.  
Ettepanek kutsuda uus minister HOL volikogu mai kuu istungile esinema. 
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Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Esitada pöördumine Haridus ja teadusministrile volikogu koosolekule kinnitamiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 3 
X-tee  kättesaadavus omavalitsustel 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm  
 
Ettepanek valmistada pöördumise  tekst Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministeeriumi poole seoses järjekordselt täiendavate ülesannete 
üle tulekuga riigilt omavalitsustele ilma täiendava rahalise katteta. Kuulata ära 
volikogu liikmete arvamus ja siis teemaga edasi tegeleda. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kuulata ära volikogu  liikmete informatsioon ja siis teha otsus 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4  
ROL pöördumine „Eesti vajab riigireformi“ 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm 
 
Pöördumise tutvustus ja arutelu 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Informeerime pöördumisest volikogu 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 5 
Riigi e-arvete kasutusele võtmise plaan avalikus sektoris teabepäeva 
korraldamisest HOL liikmetele 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm  
 
Küsimus: Kui paljud Harjumaa omavalitsused ei kasuta e-arvete süsteemi. 
Praegu neli-viis omavalitsust ja veidi rohkem konsolideerimisgrupi ettevõtteid. 
Ettepanek viia teema volikogus lühemaks. Kakskümmend minutit peaks olema piisav, 
kui raamatupidajatele ja konsolideerimisgrupi ettevõtetele tuleb eraldi koolitus. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6 
Volikogu kokkukutsumine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm  
 
Volikogu päevakorra tutvustus.  
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
.Kutsuda kokku HOL korraline volikogu koosolek kolmapäeval, 15.aprillil algusega 
kell 10.00 Padise vallas juhatusele esitatud päevakorraga. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 7  
Eesti Kirikute Nõukogu taotlus – Teeliste kirikud 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm 
 
Taotluse tutvustus. Seni oleme jätnud selle toetuse otsustamise omavalitsustele, 
kuna kõik omavalitsused on saanud sama pöördumise. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Informeerida Kirikute Nõukogu, et omavalitsused otsustavad igaüks ise toetamise ja 
teistkordselt HOL toetust ei eralda 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 8 
Tänukirja andmine Leemet Vaikmaale 60 sünnipäeva ja 25 aastat 
omavalitsusjuhi rollis 
Ettekandjad Helle Lootsmann ja Vello Tamm 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Anda Leemet Vaikmaale HOL tänukiri ja meene HOL poolt 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 
 
Päevakorrapunkt 9 
 Informatsioonid: 

 
9.1.Maavanema juures räägitust 
Informatsiooni annavad Vello Tamm 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
9.2. Teede rahastamisest riigi eelarvest 
Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja Ott Kasuri  
 
Protsess ei edene nii kiirelt kui seda sooviksime. Nimelt ei ole Rahandusministeerium 
jätkuvalt rahul nii pika ja põhjaliku taotlusega nagu töögrupp koostas. Hetkel tegeleme 
selle kärpimisega selliselt, et mõte ei muutuks.  
16.04 on kokku kutsutud transpordi töörühm. Selle päevakorras on ka infovahetus 
inventeerimise hetkeseisust. 
Päevakorra tutvustamine. 
Eelarve summa on sama suur, kui eelmisel aastal. 
Rein Riga: Räägime parematest aastatest 2008. , siis oli aktsiisist 15% eraldatud 
omavalitsustele aga nüüd on aktsiis lahti seotud ning mingit kindlustunnet enam ei 
ole. 
Lisaraha programmidele tuleb teiste arvelt ja oleme taotlenud setumaa projekti ja 
linnu läbivate teede projekti rahastamist muudest vahenditest aga siiani tulutult. 
Oluline on teede inventariseerimine ja registri vastavusse viimine 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Bürool töörühma koosoleku päevakord juhatuse liikmetele laiali saata. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
9.3. Magdalena 4 kinnistu hankest ja võimalikud arengud 
Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja  Vello Tamm 
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HOL ei ole huvi antud projektiga tegeleda. Kui omavalitsused annaksid või müüksid 
oma osalused HOL-ile võiks teemaga edasi minna. 
Raivo Uukkivi: Omavalitsused ei anna seda kinnistut HOLile. 
Uurida, kas Rae vald tegi pakkumise kutse ka kinnisvara või hooldusfirmadele. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
9.3. Jooksvad küsimused 
Informatsiooni annavad Helle Lootsmann ja  Vello Tamm 
Jooksvaid küsimusi üles ei tõstetud. 
 
Päevakorrapunkt 10  
Kohal algatatud teemad 
 
10.1. SA Viimsi Keskkooli Fond taotlus näiteringi Eksperiment osalemise toetamine 
vabariiklikul kooliteatrite festivalil Narvas 24-25 aprill 2015. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Eraldada SA Viimsi Keskkooli Fondile 670€ (sellest osalustasu 240€ ja transpordikulu 
430€) osalemise toetuseks Vabariiklikul kooliteatrite festivalil Narvas 24.-
25.aprill2015.a. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
 
Helle Lootsmann      Vambo Kaal 
Aseesimees       Protokollija 


